



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

10 تشرين أول (أكتوبر) 2024 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

■ US Budget Deficit Escalates To \$1.8 Trillion

The Congressional Budget Office estimated a U.S. federal deficit of \$1.83 trillion for fiscal year 2024, the highest in the post-COVID era, as debt interest costs jumped sharply and expenditures on Social Security, Medicare, and health insurance rose.

The estimate shows an 11 percent deficit from the \$1.7 trillion gap for fiscal year 2023 but slightly below the \$1.9 trillion deficit estimated in June by the Congressional Budget Office.

The Congressional Budget Commission estimates that the "core" deficit, which assumes no changes to existing laws, will grow by \$22 trillion over the next ten years.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)



■ عجز الميزانية الأمريكية يتصاعد إلى 1.8 تريليون دولار

قدر مكتب الميزانية بالكونجرس، عجزاً فيدرالياً أمريكياً قدره 1.83 تريليون دولار للعام المالي 2024، وهو الأعلى في حقبة ما بعد كوفيد، حيث قفزت تكاليف فائدة الديون بشكل حاد وارتفعت النفقات على الضمان الاجتماعي والرعاية الطبية والتأمين الصحي.

ويُظهر التقدير، عجزاً بنسبة 11% من فجوة 1.7 تريليون دولار للعام المالي 2023 ولكنه أقل قليلاً من العجز البالغ 1.9 تريليون دولار المقدر في يونيو من قبل مكتب الميزانية بالكونجرس.

وتقدر هيئة الميزانية في الكونجرس أن العجز «الأساسي»، الذي يفترض عدم وجود تغييرات في القوانين الحالية، سينمو بمقدار 22 تريليون دولار على مدى السنوات العشر المقبلة.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

■ Russia Records Budget Surplus during the First Nine Months of the Year

Russia posted a budget surplus of 169 billion rubles (\$1.74 billion), equivalent to 0.1 percent of GDP, during the first nine months of the year, according to the Finance Ministry. Revenues in the budget for January-September amounted to 26.289 trillion rubles, while expenditures were 26.120 trillion rubles, resulting in a surplus of 0.169 trillion rubles, equivalent to 0.1 percent of GDP.

As for the forecast for 2024, revenues are expected to reach 36.111 trillion rubles, while expenditures will amount to 39.407 trillion rubles, indicating a projected deficit of 3.296 trillion rubles, with a percentage of GDP of -1.7 percent.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



■ روسيا تسجل فائضاً في الموازنة خلال النشهر التسعة الأولى من العام

سجلت روسيا فائضاً في الموازنة قدره 169 مليار روبل (1.74 مليار دولار)، أي ما يعادل 0.1 في المائة من الناتج المحلي الإجمالي، خلال الأشهر التسعة الأولى من العام، وذلك بحسب وزارة المالية. وبلغت الإيرادات في الموازنة خلال الفترة من يناير (كانون الثاني) إلى سبتمبر (أيلول) 26.289 تريليون روبل، بينما كانت النفقات 26.120 تريليون روبل، مما أسفر عن فائض قدره 0.169 تريليون روبل، وهو ما يعادل 0.1 في المائة من الناتج المحلي الإجمالي.

أما بالنسبة للتوقعات لعام 2024، فمن المتوقع أن تصل الإيرادات إلى 36.111 تريليون روبل، في حين ستبلغ النفقات 39.407 تريليون روبل، مما يشير إلى عجز متوقع قدره 3.296 تريليون روبل، مع نسبة من الناتج المحلي الإجمالي تبلغ -1.7 في المائة.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

■ Oman's Revenues Exceed 8 Billion Riyals during the First 8 Months Of 2024

The Ministry of Finance revealed that Oman's public revenues as of the end of August recorded about RO 8.1 billion, up by RO 183 million compared to RO 7.9 billion in the same period of 2023, mainly due to the increase in net oil revenues.

According to the data, Oman's budget surplus from the beginning of the year until the end of August amounted to 447 million riyals.

The monthly bulletin issued by the Ministry of Finance showed that net oil revenues until the end of August increased by 12%, recording about RO 4.65 billion compared to RO 4.14 billion until the end of August 2023.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



كشفت وزارة المالية عن تسجيل الإيرادات العامة لسلطنة عمان حتى نهاية أغسطس نحو 8.1 مليار ريال عُمانى، مرتفعة بنحو 183 مليون ريال عُمانى مقارنة بتسجيل 7.9 مليار ريال عُمانى في الفترة ذاتها من عام 2023م؛ ويعزى ذلك بشكل رئيس إلى ارتفاع صافي إيرادات النفط. وبحسب البيانات، بلغ فائض ميزانية سلطنة عمان منذ بداية العام وحتى نهاية أغسطس 447 مليون ريال.

وأظهرت النشرة الشهرية الصادرة عن وزارة المالية ارتفاع صافي إيرادات النفط حتى نهاية أغسطس الماضي بنسبة 12%، مسجلاً نحو 4.65 مليار ريال عُمانى مقارنة بـ 4.14 مليار ريال عُمانى حتى نهاية أغسطس 2023.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

التضخم النسبسي في مصر يسجل 25% على أساس سنوي

كشف البنك المركزي المصري، اليوم عن انخفاض التضخم الأساسي إلى 25% على أساس سنوي في سبتمبر/أيلول من 25.1% في أغسطس/آب. وانخفض التضخم السنوي في المدن المصرية إلى 25.9% في سبتمبر/أيلول نزولا من 26.2% في أغسطس/آب.

وأظهرت بيانات الجهاز المركزي للتعبئة العامة والإحصاء في مصر، ارتفاع التضخم السنوي لأسعار المستهلكين في المدن المصرية إلى 26.4% في سبتمبر/أيلول مقابل 26.2% في أغسطس/آب. وعلى أساس شهري ارتفعت الأسعار 2.1%.

وارتفعت أسعار المواد الغذائية 2.6% بعد زيادة 1.8% في أغسطس/آب. وقفزت أسعار المواد الغذائية في سبتمبر/أيلول 27.7% عما كانت عليه قبل عام.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصريف)

Egypt's Core Inflation Hits 25% Year-On-Year

The Central Bank of Egypt (CBE) revealed today that core inflation fell to 25% year-on-year in September from 25.1% in August.

Annual inflation in Egyptian cities fell to 25.9 percent in September, down from 26.2 percent in August.

Data from Egypt's Central Agency for Public Mobilization and Statistics (CAPMAS) showed that annual consumer price inflation in Egyptian cities rose to 26.4% in September from 26.2% in August. On a monthly basis, prices rose 2.1%.

Food prices rose 2.6 percent after a 1.8 percent increase in August. Food prices in September jumped 27.7 percent from a year ago.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



Five Arab Cities among the Richest In the World in the Size of Sovereign Assets

Global SWF has released a new global ranking of cities in terms of capital managed by its sovereign wealth funds. Abu Dhabi ranked first as the richest city in the world, in terms of sovereign wealth funds, with \$ 1.674 trillion as of October 1, 2024, while Riyadh ranked fifth with assets of \$ 1.119 trillion.

Norway's Oslo came in second with \$1.668 trillion in asset management, Beijing in third place, with \$1.342 trillion in asset management, and Singapore in fourth place with assets worth \$1.135 trillion.

Kuwait ranked seventh with assets worth \$ 978 billion, followed by Doha with assets worth \$ 510 billion, Dubai came in ninth place with sovereign assets of \$ 490 billion, while the Australian city of Melbourne ranked tenth with assets of \$ 239 billion.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



5 مدن عربية ضمن الأغنى عالمياً بحجم الأصول السيادية

أصدرت مؤسسة "Global SWF" تصنيفاً عالمياً جديداً للمدن من حيث رأس المال الذي تديره صناديق الثروة السيادية التابعة لها. وجاءت إمارة أبوظبي في المرتبة الأولى كأغنى مدينة في العالم، من حيث صناديق الثروة السيادية، بواقع 1.674 تريليون دولار حتى الأول من أكتوبر/تشرين الأول 2024، فيما احتلت الرياض المرتبة الخامسة بأصول قدرها 1.119 تريليون دولار.

وجاءت أوسلو النرويجية في المرتبة الثانية مع إدارة أصول بقيمة 1.668 تريليون دولار، ثم بكين في المرتبة الثالثة، مع إدارة أصول بقيمة 1.342 تريليون دولار، وسنغافورة في المرتبة الرابعة مع أصول تصل قيمتها إلى 1.135 تريليون دولار. واحتلت الكويت المرتبة السابعة مع أصول بقيمة 978 مليار دولار، ثم الدوحة مع أصول بقيمة 510 مليارات دولار، وجاءت دبي في المرتبة التاسعة بحجم أصول سيادية تبلغ 490 مليار دولار، في حين احتلت مدينة ميلبورن الأسترالية المرتبة العاشرة بأصول قدرها 239 مليار دولار.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصريف)

الحكومة الألمانية تتوقع ركوداً جديداً عام 2024

The German government has lowered its growth forecast for this year and expects an economic recession and recovery in 2025.

Berlin is betting on a 0.2 percent decline in GDP this year, up from 0.3 percent previously. The GDP of Europe's largest economy contracted by 0.3 percent in 2023.

After a two-year decline, GDP is expected to grow again next year by 1.1 percent and 1.6 percent in 2026, according to the new forecast.

After a difficult first part of the year, the German economy, unable to emerge from its industrial model crisis, slowed last summer.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



خفضت الحكومة الألمانية توقعاتها للنمو لهذا العام وابتأت تتوقع ركوداً اقتصادياً على أن تتعافى عام 2025.

وتراهن برلين على انخفاض إجمالي الناتج المحلي بنسبة 0.2% هذا العام، مقابل زيادة قدرها 0.3% سابقاً. وكان إجمالي الناتج المحلي الأكبر اقتصاداً في أوروبا سجل انكماشاً بنسبة 0.3% عام 2023.

وبعد تراجع لعامين يتوقع أن يسجل إجمالي الناتج المحلي نمواً مجدداً العام المقبل بنسبة 1.1% ثم 1.6% عام 2026، بحسب التوقعات الجديدة.

بعد الجزء الأول الصعب من العام، شهد الاقتصاد الألماني الذي لم يتمكن من الخروج من أزمة نمودجه الصناعي، تباطؤاً الصيف الماضي.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصريف)

■ Conflicts Threaten Global Economy with 'Heavy Losses'

A report by the insurance market Lloyd's of London revealed that the global economy could face losses of \$ 14.5 trillion over 5 years, due to a geopolitical conflict that harms supply chains and the insurance market.

With more than 80 percent of the world's imports and exports, amounting to some 11 billion tons of cargo, at sea at any given time, the closure of major trade routes due to any geopolitical conflict is one of the biggest threats to the resources needed for any resilient economy. She warned that the economic impact would result from serious damage to infrastructure in the conflict zone and the potential for shipping lanes to be jeopardized. Wars in Ukraine and Gaza have already disrupted shipping routes in the Black Sea and the Red Sea.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)

■ الصراعات تهدد الاقتصاد العالمي بـ "خسائر فادحة"

كشفت تقرير صادر عن سوق التأمين لويديز أوف لندن، عن أن الاقتصاد العالمي قد يواجه خسائر تبلغ 14.5 تريليون دولار على مدى 5 سنوات، بسبب صراع جيوسياسي يضر بسلاسل التوريد وسوق التأمين. وبينت "لويديز" أنه مع وجود أكثر من 80% من واردات وصادرات العالم، ما يبلغ نحو 11 مليار طن من البضائع، في البحر في أي وقت من الأوقات، فإن إغلاق طرق تجارة رئيسية بسبب أي صراع جيوسياسي هو أحد أكبر التهديدات للموارد اللازمة لأي اقتصاد مرن. وحذرت من أن التأثير الاقتصادي سينجم عن أضرار جسيمة للبنية الأساسية في منطقة الصراع واحتمال تعرض ممرات الشحن للخطر. وقد تسببت الحروب في أوكرانيا وغزة بالفعل في اضطراب طرق الشحن في البحر الأسود والبحر الأحمر.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

